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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Büntethető-e jelenleg a kisebb mennyiségű utcai 
szemetelés?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Március 1-től a háztartási (települési) hulladékra vonatkozó szabálysértés kikerült a szabálysértési
törvényből, ezért információink szerint a rendőrség ezt úgy értelmezi, hogy az utcai szemetelés nem
büntethető, szabálysértési bírság nem kiszabható.

Jelenleg a sima utcai szemetelést a szabálysértési törvény szennyezésnek nevezi, így a rendőrség, ha
akarná, akkor jogértelmezésünk szerint a módosított szöveg értelmében továbbra is büntethetné.
Úgy tűnik tehát, hogy a rendőrség részéről egy jogértési vagy jogalkalmazási probléma áll fent.

Jelen helyzetben ugyanis a kormány, bár helyes módon kívánta szigorítani az illegális szemetelést
és hulladéklerakást akkor, amikor „a hulladékgazdálkodás rendjének megsértését” szintén március
1-jei  hatállyal  a  Büntetőtörvénykönyvbe  emelték,  ezt  az  utcai  szemetelésekre  –  bár  bizonyos
nagyobb mennyiségű szemét esetében lehetne –, mégsem alkalmazza a rendőrség.

Előállt  tehát  az  a  helyzet,  hogy  a  rendőrség  mind  a  szabálysértési  törvény,  mind  a
Büntetőtörvénykönyv  erre  vonatkozó  részét  úgy  értelmezi,  hogy  azok  nem  alkalmazhatóak  a
közterületi  szemetelések  során.  A  fenti  üggyel  kapcsolatban  kérem,  adjon  tájékoztatást  és
válaszoljon az alábbi kérdésekre:

-  Mi  a  Belügyminisztérium  hivatalos  jogértelmezése,  büntethető-e  jelenleg  a  kisebb
mennyiségű utcai szemetelés?
- Amennyiben a Belügyminisztérium szerint büntethető, úgy mit tesznek annak érdekében,
hogy a szolgálatot teljesítő járőrök is eszerint járjanak el?
- Amennyiben Ön szerint sem büntethetőek ezek az esetek, úgy terveznek-e módosítani a



szabálysértési törvényen, hogy újra lehessen pénzbírságot kiszabni ezekben a helyzetekben?

Tisztelettel várom válaszát!
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